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Kamień węgielny położony 
pod kolejną halę sportową
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Demokratyczne] PRACY

KANDYDAT POPIERANY PRZEZ:
Wroniecki Blok Wyborczy 2002, Prezydia Zarządów Polskiego Stronnictwa Ludowego oraz 

Gminnego Związku Kółek i Organizacji Rolniczych, Miejsko-Gminny Zarząd Ochotniczych Straży Pożarnych RP, 
Zarząd Towarzystwa Miłośników Ziemi Wronieckiej, Radę Gminną Ludowych Zespołów Sportowych, 

Zarząd Kota Polskiego Związku Wędkarskiego “WARTA”



SPRAWY SAMORZĄDOWE

Informacja o sposobie głosowania
w wyborach samorządowych zarządzonych na dzień 27 października 2002 r.

W wyborach do Rady Gminy w gminie 
liczącej do 20 tys. mieszkańców, a więc 
w przypadku gm. Wronki:

• Karta do głosowania jest koloru białego;

■ Można głosować na max. na tylu kandy
datów , ilu radnych je s t w yb ie ranych  
w okręgu albo na mniejszą liczbę kandy
datów;

• W yborca g łosuje staw ia jąc znak „X ” 
w kratce z lewej strony nazwisk kandy
datów z jednej listy bądź z różnych list;

• Oddanie głosu na w iększą liczbę kan
dydatów niż liczba mandatów w okręgu 
powoduje, że głos jest nieważny;

• Głos jest nieważny także wtedy, gdy wy
borca nie postawi znaku „X ” w żadnej 
kratce.

W wyborach do Rady Powiatu:

■ Karta do głosowania jest koloru żółtego;

• Wyborca głosuje stawiając znak „X" w 
kratce z lewej strony nazwiska jednego 
kandydata z jednej listy;

■ Oddanie głosu na kandydatów z różnych

OŚWIADCZENIE
ZARZĄDU MIASTA I GMINY WRONKI

W związku z ukazującymi się w prasie lokalnej artykułami o rzekomym znacznym 
zadłużeniu gminy Wronki, Zarząd Miasta i Gminy Wronki wyjaśnia, że całkowite za
dłużenie gminy na koniec kadencji Rady tj. na dzień 10.10.2002r. wynosi 2.046,00 zł, 
co w porównaniu do wielkości strony dochodowej budżetu wynoszącej 25.683.191 zł 
stanowi jedynie 7,96 % budżetu gminy. Jest to jeden z najniższych wskaźników 
zadłużenia gmin powiatu szamotulskiego. Ten wskaźnik, wbrew sugestiom piszą- 
cych nie jest próbą wprowadzenia w błąd mieszkańców gminy. Jest to tylko i wyłącz
nie stwierdzenie faktów wynikających z wyliczeń, z przyjętego przez Radę i realizowa
nego budżetu gminy na 2002r. Budżet gminy jest jawny i każdy mieszkaniec mający 
jakiekolwiek wątpliwości co do jego rzetelności może się z nim zapoznać osobiście. 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych gmina może zaciągać dług na łączną 
kwotę nie przekraczającą 60 % jej dochodów w danym roku budżetowym, a możliwo
ści spłaty w danym roku budżetowym rat kredytów i pożyczek wraz z należnymi 
odsetkami oraz prawidłowość załączanych do budżetu prognoz jej spłaty jest opinio
wane przez organ nadzorczy jakim jest Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu. 
Taka pozytywna opinia została wydana i można z nią się zapoznać. Nie jest możliwe 
uchwalenie przez Radę budżetu w którym zaplanowano, by zadłużenie gminy powy
żej 60 % planowanych dochodów ponieważ taka uchwała Rady jako sprzeczna 
z ustawą byłaby unieważniona przez organ nadzoru .
Przedstawianie w prasie własnych wyliczeń ich autorów nie znajduje żadnego po
twierdzenia w budżecie gminy na 2002r. Również niezrozumiałe jest spekulowanie 
i przewidywania zadłużenia gminy do 2006r. na kwotę 64 min zł, a w ięc na 256 % 
dochodu gminy, ponieważ budżet jest uchwalany wyłącznie przez Radę na okres 
jednego roku kalendarzowego, a łączna kwota długu nie może przekroczyć 60 % 
dochodów w danym roku budżetowym.

Przewodniczący Zarządu Miasta i Gminy Wronki
Kazimierz Michalak

list powoduje, że głos jest nieważny;

• Głos jest nieważny także wtedy, gdy wybor
ca nie postawi znaku „X” w żadnej kratce. 

W wyborach do Sejmiku Województwa

■ Karta do głosowania jest koloru niebie
skiego;

• W yborca g łosuje staw ia jąc znak „X ” 
w kratce z lewej strony nazwiska jedne
go kandydata z jednej listy;

• Oddanie głosu na kandydatów z różnych 
list powoduje, że głos jest nieważny;

• Głos jest nieważny także wtedy, gdy wybor
ca nie postawi znaku „X” w żadnej kratce. 

W wyborach na wójta - burmistrza:

• Karta do głosowania jest koloru różo
wego;

■ W yborca g łosuje staw ia jąc znak „X ” 
w kratce z lewej strony nazwiska jedne
go kandydata;

• Oddanie głosu na kandydatów z różnych 
list powoduje, że głos jest nieważny;

■ Głos jest nieważny także wtedy, gdy wybor
ca nie postawi znaku „X” w żadnej kratce.

KANDYDACI 
do RADY POWIATU

SAMOOBRONA (lista nr 2)

1. Stanisław Borowicki
2. Bożena Woźniakowska
3. Zbigniew Kałek
4. Krzysztof Chraplak
5. Henryk Hyjek
6. Piotr Wojciech Lisiak
7. Ewa Weber
8. Stefan Króliczak 

SLD - UP (lista nr 3)

1. Maria Czekalska,
2. Zbigniew Mazurkiewicz,
3. Leszek Bartol,
4. Stanisław Srokowski,
5. Edward Trofimiuk,
6. Alfred Piotrowski,
7. Tomasz Ajchler,
8. Bronisława Brust,
9. Jan Reiter
10. Aleksander Zieliński

PSL - Kółka Rolnicze (lista nr 6)

1. Edward Ławniczak
2. Aleksander Chojan
3. Edward Chytry
4. Bogusław Grzybek
5. Stefan Kaszkowak
6. Jan Kwaśny
7. M ieczysław Sobański
8. Zenon Wilczyński
9. Marek Wójtowski
10. Stanisałw Żołądkowski 

SzBW  2002 (lista nr 8)

1. Jan Jankowski
2. Urszula Kulik - Paralusz
3. Paweł Bugaj
4. Wojciech Frasunkiewicz
5. W iesław Pupiec
6. Andrzej Jarysz
7. Grażyna Szmyt
8. Marlena Heliasz
9. Adam Pospieszny
10. Kazim ierz Rusinek 

NASZ REGION (lista nr 9)

1. Antoni Przewoźnik
2. Emilia Nogaj
3. Urszula Roszak
4. Tadeusz Kubiec
5. Kazimierz Popielski
6. Piotr Hoffmann
7. Jacek Tylka
8. Adam W esołowski
9. Dariusz Staszak
10. Kazim ierz Piechowiak 

DLA PRZYSZŁOŚCI (lista nr 10)

1. M irosław W ieczór

2. Krzysztof Pyzik

3. Jerzy Uniatycki
4. Katarzyna Hawryszkiewicz
5. Leszek Biedziak
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SPRAWY SAMORZĄDOWE

INFORMACJE
I
I Urzędu Miasta i Gminy Wronki

tel./fax: (0-67) 2541135  
e-maii. promocja@wronki.wlkp.pl

I

1 SPROSTOWANIE
Zarząd Miasta i Gminy Wronki informuje, że w ogłoszeniu o wykazie nierucho
mości do wydzierżawienia gruntów niezabudowanych we wsi Stare Miasto 
podano: dz. nr 19 o pow. 90 ha, a winno być dz. nr 29 o pow. 0,90 ha. 
Pozostała treść komunikatu pozostaje bez zmian.

Burmistrz 
Kazimierz Michalak

W miniony poniedziałek (21 październi
ka) został otwarty na Szklarni zawór na 
ru ro c ią g u  w o d n ym , k tó ry  p o łą c z y ł 
Zamość z Popowem. Temu wydarzeniu 
towarzyszyli: grono pracowników Przed
siębiorstwa Komunalnego z dyrektorem 
A lfredem  P io trow skim  i k ierow nikiem  
Zak ładu  W odoc iągów  i K ana lizac ji -

Jerzym Banaszkiewiczem, inspektor Sa- 
nepidu - Alicja Lorkiewicz, sołtys Jerzy 
Orzechowski.

Ponad 800-mełrowy rurociąg łączący Za
mość ze stacja wodociągową w Popowie 
został wybudowany systemem gospodar
czym, co pozw o liło  znacznie  obniżyć  

koszty budowy - mówi dyrek
tor Piotrowski. Tym sposobem 
rurociąg o średnicy nom. 150 
mm wraz z wykonanym przeci- 
skiem pod torami kolejowymi 
kosztował nas zaledwie 100 
tys. zł, w porównaniu do ceny 
kosztorysowej - 400 tys. złotych. 

Zasilenie domostw  i gospo
d a rs tw  P opow a i o k o lic y  
w o d ą  m ie jską  je s t p rzede 
wszystkim działaniem zm ie
rzającym do poprawy jakości 
dostarczanej wody. Jest to 
bardzo ważne dla hodowców

bydła, którzy muszą wykazać się certyfi
katem poświadczającym zdrow ą wodę 
w gospodarstwie.

Dotychczasowa woda ze studni artezyj
skiej w Popowie była mocno nasycona 
siarkowodorem, a co gorsza charaktery
zowała sie dużą zawartością manganu.

Stara stacja, o wymownej nazwie (tabli
ca trafiła już do muzeum), po moderni
zac ji będzie  p racow ać w sytuac jach  
awaryjnych - wyjaśnia kierownik Banasz- 
kiewicz.

W im ieniu m ieszkańców w ioski, za tę 
inwestycję podziękowała członkini rady 
sołeckiej, Halina Cepka. Uczciła to wy
darzenie częstując wszystkich zebranych 
lam pką szampana.

Tekst i zdjęcia: Paw eł B uga j



ROZMOWY

Ze Zbigniewem Ajchlerem -
radnym Sejm iku Województwa W ielko
polskiego rozmawia Ireneusz Vowie.

- Mija kadencja, czas na podsumowania. 
Proszę powiedzieć, co konkretnego zro
bił pan dla miasta i gminy Wronki?

- Zanim odpowiem, muszę podziękować 
społeczeństwu W ronek, że tak licznie 
mnie poparło w ostatnich wyborach sa
morządowych. Przez całą kadencję sta
rałem się o tym nie zapom nieć i być 
obecny przy rozw iązyw aniu ważnych 
spraw samorządowych.

Pierwsza sprawą, którą się zająłem to 
naprawa drogi Wronki -  Rzecin -  Choj
no, znajdującej się w fatalnym  stanie. 
Drogą tą  dojeżdżają do szkoły dzieci. 
Przeznaczono na nią kwotę 50 tys. zło
tych na jej zachowawcze remonty. Oczy
wiście to niewielkie pieniądze, ale trze
ba zważyć na fakt, że droga jest woje
wódzką tylko z nazwy, bo z żadnych jej 
parametrów to nie wynika.

Kolejna sprawa uwieńczona sukcesem 
z moim niemałym poparciem to rondo 
na Zamościu, które rozwiązało wiele pro
blemów komunikacyjnych.

Sprawa, o którą wręcz walczyłem to re

m ont kap ita lny mostu drogow ego na 
Warcie. Inwestycja to bardzo ważna dla 
miasta, a był to wspólny sukces m.in. 
obecnych władz samorządowych. Jako 
członek Komisji Kultury Fizycznej i Spor
tu przekonałem członków tej komisji, że 
przekazanie środków z Totalizatora Spor
tow ego na budowę pe łnow ym iarow ej

Dyr. wronieckiego gimnazjium J. Micha
lak dziękuje Zb. Ajchlerowi za pomoc 
w pozyskaniu środków finansowych na 
budowę sali sportowej.

hali sportowej we W ronkach to trafna 
decyzja. Właśnie wmurowaliśmy kamień 
węgielny rozpoczynając jej budowę. Zakoń
czenie planowane jest na czerwiec 2003 roku.

- Jest pan jedynym kandydatem z na
szego regionu do sejmiku wielkopol

skiego. Jaką funkcję pełnił pan w sej
miku?

- Jako przewodniczący Komisji Rolnic
twa i Obszarów Wiejskich wiele energii 
poświęciłem poprawie sytuacji gospo
darczo -  ekonomicznej w rolnictwie. Nie 
było i nie jest to łatwe z pozycji regionu, 
ale wciąż dla mnie ważne z racji wykony
wanego zawodu, będę walczył o jego 
właściwą pozycję w naszej gospodarce.

- Czym zajm uje się pan poza pracą  
w sejmiku?

Stara łem  się być aktyw nym  radnym . 
Poza pracą w sejmiku uczestniczyłem w 
wielu sesjach rad gmin i powiatów, nie 
tylko Wronek i Szamotuł. We wrześniu 
br., w uznaniu za pracę tę otrzymałem 
medal „Za zasług i dla rozw oju w o je 
wództwa wielkopolskiego". To cieszy.

- Znajduje pan czas na czynne upra
wienie sportu?

Zawsze uprawiałem sport i uprawiam te
nis ziemny, stołowy oraz biegi przełajowe.

- Proszę nam coś o sobie powiedzieć. 

Mam 46 lat, jestem przedsiębiorcą rolnym 
od ponad 20 lat, prezesem Zarządu RSP w 
Izdebnie, a równocześnie w RSP w Lubo- 
sinie (gm. Pniewy). Ukończyłem Akademię 
Rolniczą w Poznaniu. Jestem członkiem 
Rady Wojewódzkiej SLD w Poznaniu.

Rozmowa Ireneusza Vowie 

z Grażyną Gromadzińską -  
Kopras -  dyrektorem Zespołu Szkół 
n r 1 we Wronkach

Minął Dzień Edukacji Narodowej, który jest 
okazją do dokonania podsumowań, pla
nów i zamierzeń. Odwiedziłem więc szko
łę na Zamościu, w której w ostatnim cza
sie zaszło w iele zmian, począwszy od 
zmiany na stanowisku dyrektora. Rozma
wiam z dyrektor Grażyną Gromadzińską
-  Kopras.

- Pani dyrektor, rozmawiając w sierpniu 
mówiliśmy o pracach remontowo -  in
westycyjnych na terenie szkoły, czy 
wszystkie zadania udało się zakończyć?
- W ostatnim roku na terenie szkoły za
szło szereg zmian: 2 września powitaliśmy 
młodzież w pełni wyremontowanych i wy
posażonych salach. Wronieckie Sprawy 
pisały już o tym. Najwięcej zadowolenia 
sprawiła mi w iadomość o opracowaniu 
przez starostwo koncepcji sali gimnastycz
nej z w idow nią oraz dodatkowym i po
m ieszczeniam i dydaktycznym i. Naszej 
szkole taka sala gimnastyczna jest nie
zbędna.

- Zbliżają się wybory samorządowe. Co 
skłoniło panią do podjęcia decyzji o kan
dydowaniu do Rady Miasta i Gminy?

Praca na stanowisku dyrektora uśw ia
domiła mi, że jest jeszcze wiele do zro
bienia nie tylko dla szkoły, ale również 
d la  ca łe j s p o łe c z n o ś c i w ro n ie c k ie j. 
A przecież z tą  spo łecznością  jestem  
związana od dzieciństwa (moja rodzina

Dyr. Gromadzińską - Kopras 
z wicestarostą Pawiem Mordalem 

nagradzają laureatów Woj. Olimpiady 
Krajoznawczo - Turystycznej

natomiast od pokoleń), znam więc jej po
trzeby, problemy i możliwości.

- W  jaki sposób zamierza Pani swoje 
doświadczenie wykorzystać w działal
ności na rzecz miasta i gminy?

- Przede wszystkim pragnęłabym zorga

nizować dla naszej młodzieży jak najwię
cej form spędzania czasu pozaszkolne
go, umożliwić i ułatwić jej w ten sposób 
jak najpełniejszy rozwój. Pracuję z mło
dzieżą już od ponad 20 lat, znam spo
łeczność uczn iow ską  nie ty lko  z do 
świadczenia pedagogicznego, ale rów
nież rodzicielskiego. Ponadto chciała- 
bym swoją znajomość języków obcych 
wykorzystać do jak  najpełniejszego w łą
czen ia  w ro n ie ck ie g o  spo łeczeńs tw a  
w struktury Unii Europejskiej.

- Skąd w pani tyle energii do pracy po- 
zazawodowej?
- Wyniosłam ją  z domu rodzinnego. Je
stem córka Letanii Gromadzińskiej, zna
nej, myślę, ze swojej olbrzymiej aktyw
ności społecznej, wykazywanej głównie 
w pracy z zespołem „Marynia".

- Sądzi pani, że możliwe jest pogodze
nie pracy na stanow isku dyrektora  
z aktywną działalnością w radzie?
- Zapału i energii na pewno wystarczy 
mi na jedno i drugie. Poza tym moja sy
tuacja rodzinna (dorosła córka -  student
ka I roku prawa, wyrozumiały mąż, a tak
że wspom agający mnie zawsze rodzi
ce) pozwala mi na pełne oddanie się 
pracy i realizowanie wytyczonych celów.

- W  takim razie życzę powodzenia i zre
alizowania planów.

Wronieckie Snrawu 42 12721 y n m 7



SPOTKANIA

fot. I.V.

Spotkanie 
rolników 
z posłem

D n ia  22 p a ź d z ie rn ik a  w s a li na 
Ć m a c h o w s k ic h  H u b a c h  o d b y ło  
s ię  s p o tk a n ie  ro ln ik ó w  z pos łem  
S ta n is ła w e m  K a le m b ą  z o rg a n i
zow ane  p rzez  K ZR K iO R .

Tematem spotkania były problemy rol
nictwa w przededniu wstąpienia Pol
ski do Unii Europejskiej.

I.V.

Zebranie w iejskie w Nowej W si zorga
nizowała radna tego terenu. Zaproszono 
na nie całą społeczność wsi oraz burmi
strza - K. Michalaka, dyrektora PK - A. Pio
trowskiego i radnego powiatu S. Kukawkę. 
Poruszono głównie dwa tematy: kana
lizacji gminy, ze szczególnym uwzględnie
niem Nowej Wsi (na ten temat wypowia
dali się burmistrz i dyrektor PK - przedstwiając 
plany kanalizacji gminy). Drugim tematem była 
sprawa niebezpieczeństwa na ul. Lipowej w 
Nowej Wsi. Tu głos zabrał przedstawiciel Sta
rostwa Powiatowego S.Kukawka.
Celem spotkania nie było obiecywanie 
gruszek na wierzbie lecz rzetelna informa
cja, co już do tej pory udało się zrobić. Może 
nie wszyscy spośród prawie setki zebra
nych z zebrania wyszli zadowoleni, ale 
na pewno przekonani, że dobrze się sta
ło, iż spotkanie się odbyło.

G.K.

Konfron

Sołtys Samołęża zaprosił na zebranie 
w ie jskie  w Sam ołężu gości: radnego 
Kawkę, burm istrza M ichalaka,starostę 
Kowzana i Zbigniewa Tacika - szefa za
rządu dróg powiatowych.

Oprócz sprawozdania z działalności Rady 
Sołeckiej Samołęża głównym tematem 
spotkania była sprawa drogi. Przez wieś 
budowany jest chodnik oraz poszerza się 
drogę. Inwestycję finansuje  S tarostwo

Powiatowe w Szamotułach. Całe przed
sięwzięcie kosztować ma 400 tys. zł.

W  planach starostw a ma po jaw ić się 
w najbliższym czasie chodnik łączący Sa- 

mołęż z Nową Wsią. Są 
już przygotowane plany 
i kosztorys tej drogi. In
westycja jest kosztow
na, bo zamknie się kwo
tą  ok. miliona złotych. 
S tarosta  Kowzan nie 
ukrywa, że liczy na dofi
nansow an ie  zadan ia  
z budżetu gminnego. 
W ażną spraw ą poru
szaną przez mieszkań
ców  S a m o łę ża  je s t 
brak boiska sporowe- 
go, k tó ry  o d czu w a ją  
s z c z e g ó ln ie  m ło d z i 
sportowcy. Mieszkańcy 
liczą na to, że wkrótce 
sprawa zostan ie  roz
w iązana , co z re s z tą  
o b ie c y w a ł s ta ro s ta  
Kowzan.

G. Kaźmierczak



Piłka nożna 
gimnazjów

Udanie zainaugurowali powiatowe roz
grywki piłkarskie gimnazjaliści z Polnej 
w  dniu 7. paźdz iern ika  na s tad ion ie  
w Pniewach rozegra li m ecze I rundy 
z reprezentacjami gimnazjów z Dusznik i 
Pniew. Pierwszy mecz zakończył się zwy
cięstw em  podopiecznych pana P iotra 
Ławniczaka 2:0, zaś w drugim chłopcy z 
Wronek pokonali Pniewy aż 4:1. Repre
zentacja piłkarska z Polnej występowała 
w składzie: Filip Burkhardt, Adam Józe- 
fowski, Radek Romanowski, Filip W asz
kiewicz, Dominik Arciszewski, Artur Sar
na, Michał Kramer, Sebastian Fabiański, 
Michał Musielak, Michał Małecki, Szymon 
Anio ł, Maciej Gapski, Maciej Ponicki, 
Radek Tomczak, Piotr Cichała, Seba
stian Gierczyński, i Witek Kurasz. 

Również zwycięsko wyszli ze swojej gru
py młodzi piłkarze z Gimnazjum z Biez- 
drowa, którzy eliminacje rozgrywali 10.10. 
w  Szamotułach. Po wygraniu meczu 4:0 
z rówieśnikami z Ostroroga i remisie 1:1 
z drużyną Gimnazjum nr 1 Szamotuły 
wywalczyli awans dzięki korzystniejszej 
różnicy bramek, gdyż Szamotuły wygrały 
z Ostrorogiem tylko 2:0. Wyróżniającymi 
się zawodnikam i byli strzelcy bramek: 
Jeremi Marczyński (2), Hubert Chorzę- 
pa, Michał Biniak, Marcin Gębara (po jed
nej) oraz bramkarz Patryk Stańko. Zespo
łem opiekuje się nauczyciel wychowa
nia fizycznego pan Zbigniew Lisiński.

Z trzeciej grupy awans do finałów wywal
czyli chłopcy z Obrzycka

Tak w ięc w finale M istrzostw  Powiatu 
Szamotulskiego, który odbędzie się 29. 
październ ika na stadionie w Popowie 
zagra ją  dwie drużyny z gm iny W ronki 
i reprezentacja Obrzycka.

Sztafetowe przełaje
We wtorek 15. października na stadionie 
SzO SiR -u w Szam otu łach odbyły się 
szkolne Mistrzostwa Powiatu w Sztafeto
wych Biegach Przełajowych, zorganizo
wane przez SZS „Ziemia Szamotulska” . 
W zawodach wzięły udział reprezentacje 
wronieckich szkół, których opiekunami 
byli nauczyciele wychowania fizycznego: 
Marlena Dłużewska, Sylw ia Popielska, 
Anna Biedziak, Katarzyna i Maciej Tro- 
jankowie, Paweł Hibner i Edward Urban. 
W kategorii szkó ł podstaw ow ych m i
strzowski tytuł wywalczyła reprezentacja 
szamotulskiej „trójki", reprezentacja SP 
nr 1 zajęła dziewiąte miejsce, a zespół 
SP nr 2 miejsce 13. W kategorii dziew
cząt z g im nazjów  zw yciężyła drużyna 
z Pniew, nasze dziewczęta z Polnej zaję
ły niestety najbardziej nielubiane czwar

aruK i

te miejsce, zaś gimnazjalistki z Leśnej 
przybiegły na dziesiątej pozycji. Wśród 
najstarszej m łodzieży ze szkół ponad- 
g im naz ja lnych  w yg ra ły  dz iew czę ta  i 
chłopcy z Szamotuł ( LO Szamotuły i ZS 
nr 3), natomiast wronieckie sztafety przy
biegły niestety na ostatnich miejscach. 
Może w powiatowych mistrzostwach SZS- 
u w biegach indywidualnych, które zosta
ną rozegrane wiosną, uda się wroniec- 
kim reprezentantom wypaść lepiej.

Indywidualne przełaje
W piątek, 18. października, 24 uczniów 
reprezentu jących Powiat Szam otulski 
wzięło udział w I. rzucie Rankingu Po
w iatów w Biegach Przełajowych o Pu
char Marszałka Województwa Wielkopol
skiego w Żerkowie. W kadrze powiatu 
znaleźli się również uczniowie wroniec
kich szkół : Agnieszka Machaj (Gimn.z 
Leśnej), Katarzyna Odrobna, Joanna Bi- 
lewska, Anna Nawrot, Roland Mamet, 
Michał Dolata, Adam Ciołek (wszyscy z 
Gimn. z Polnej), Krzysztof Juracki, Arek 
Hodrych, Mateusz Olczyk i Krystian Re- 
misz (wszyscy z SP nr 1). Spośród nich 
m iłą niespodziankę sprawiła Kasia Od
robna, która w swoim roczniku (89) wy
walczyła 12 miejsce, co przy silnej obsa
dzie biegu i jej małym doświadczeniu jest 
dużym osiągnięciem. Pozostali ucznio
wie przybiegali na metę w drugiej i trze
ciej dziesiątce i również zdobywali punk
ty dla powiatu, gdyż do punktacji powiatu 
zaliczano wyniki dwudziestu biegaczy z 
całej ekipy. Z reprezentacji Powiatu Sza
motulskiego najlepsze wyniki osiągnęli: 
Paweł Grzybowski ze Szkoły Podstawo
wej w Otorowie (zwycięzca biegu w rocz
niku 90) oraz Michał Buda z Gimnazjum 
w Dusznikach (IV miejsce w biegu rocz
nika 88). Łącznie powiat uzyskał w I. rzu
cie 88 punktów i wysokie miejsce, II. rzut 
odbędzie się w iosną w Śremie i będzie 
szansa na poprawienie pozycji.

Leszek Biedziak

Ponieważ nie wszyscy czytelnicy do
brze z ro zu m ie li m o ją  w ypow iedź , 
wyjaśniam, że świadomie zrezygnowa
łem  z p ła tne j funkc ji koordyna to ra  
ds. sportu w gminie W ronki, ale nie 
zrezygnowałem z działalności w Szkol
nym Związku Sportowym i nadal będę 
starał się organizować sportowe im
prezy dla dzieci i młodzieży (niezależ
nie od wyników wyborów i decyzji przy
szłych władz samorządowych).

Przewodniczący Szkolnego Związku 
Sportowego we Wronkach

Leszek Biedziak

Kulali sołtysi
Wśród wielu spotkań i imprez przedwy
borczych z pewnością sympatyczną, i w 
dodatku pozbawioną akcentów w ybor
czej agitacji, był turniej kręglarski zorga
nizowany dla sołtysów  i rad sołeckich 
gminy Wronki przez Radę Gm inną LZS 
i Klub Kręglarski „9” .

W walce o Puchar Burmistrza uczestni
czyło 11 sołectw, w tym „sołectwo” Braci 
Franciszkanów, i „Sezamu” . 

Indywidualnie zwyciężył sołtys Rzecina, 
Tadeusz Kowalski, przed Marianem No
wakiem (Obelżanki) i Edmundem Pia
skiem  (C hojno). D rużynow o na jlep ie j 
kulali: Marian i Róża Nowakowie (sołec
two Obelżanki) zdobywając Puchar Bur
mistrza. Drugie miejsce zajęli przedsta
wiciele sołectwa Rzecin, trzecie - sołec
two Popowo.

Sołectwo Nowa Wieś reprezentowała 1 
damska reprezentacja, na zdjęciu - 1 

kula (po raz pierwszy) Grażyna 1

W
Wawrzyniak
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Sołtysowa Różą Woźniak pokonała 
czterech sołtysów, zajmując 5. miejsce.
Na podium stoją zwycięzcy indywidualni.
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TO & OWO

HISTORIA RZECZY CODZIENNYCH

M yślę, że nie ma w naszym  m ieście 
mieszkania bez lodówki.

Pojawiły się w 1964 - 65r., dokładnie nie 
pamiętam. Szybko zapomniano o prze
chowywaniu żywności w zimnych piwni
cach i z iem iankach. Pam iętam, kiedy 
miałam 3-4 lata (był to rok 1917-18), czę
sto przebywałam u moich dziadków, któ
rzy mieli duże gospodarstwo.

Wtedy domy mieszkalne nie miały piw
nic. Często w lecie zdarzał się ubój ko
nieczny, bo cie lak czy prosiak złam ał 
nogę. W podwórzu, w najwięcej zaciem
nionym miejscu, był dół wyłożony deska
mi. Mięso zasolone, szczelnie układano 
w beczce dębowej, przykrywano dębo
w ą pokrywą, wpuszczano do dołu, ob
ciążano dużym kam ieniem , okrywano 
ln ianym  płó tnem , na które k ładło się 
g rubą warstwę pokrzyw. Było to zabez
pieczenie przed muchami. Mięso w ten 
sposób zakonserw ow ane było dobre

Lodówka
do spożycia długi czas. W naszych skle
pach mamy najróżniejsze wędliny, ale ta
kiej szynki, jak robiły nasze Babcie i Mamy 
nie ma. Ten zapach, smak, kolor, to tylko 
w spom nienie.

Moja mama robiła w spania łe wędliny. 
Pamiętam, że do solenia szynki doda
wała trochę saletry jadalnej lub cukru (był 
wtedy ładny kolor) i jagody ja łow ca. Szyn
ka (koniecznie z kością) była soczysta, 
Wędzona na trocinach, bez żywicy, z do
datkiem gałęzi z jałowca.

Jeszcze dziś pam iętam  sm ak w ędzo
nych żeberek w sosie śm ietankowym  
z zielonym koperkiem oraz jajecznicy na 
boczku, wędzonym na jałowcu.

Jakie to dziwne, że smak, zapach, potraw, 
które jedliśmy u naszych Dziadków, Ro
dziców jest niezapomniany, nie mówiąc 
już o zapachu Wieczerzy Wigilijnej, czy tra
dycyjnych Święconkach Wielkanocnych. 

Do naszego domu często przychodził śp. 
drZimniak, mówił, że szynka wędzona, taka 
jaką na wsi robią, jest bardzo odżywcza, 
bogata w białko, bo spożywamy ją  w suro
wym stanie. Polecał, by starzy ludzie jedli 
dużo szynki wędzonej bez tłuszczu. Gdy 
mają problemy z zębami, to radził przez 
maszynkę od mięsa zmielić. Kto ma cho
rą wątrobę, to bez tłuszczu.

Teraz, gdy mamy lodówkę, zamrażarkę 
nie ma obaw o naszą żywność.

Joanna Grupińska

Pracowity sezon m inąi

Pszczelarze
Koło Pszczelarzy we 
W ronkach w p rze
prow adziło  szko le
nia w szkołach na 
terenie gminy W ron
ki. Tematy dotyczyły 
życia i pracy pszczół, 
które przynoszą ko
rzyści rolnikom, sa
downikom, warzyw
nikom, ogrodnikom 
i pszczelarzom.

O dbyły się zajęcia 
w szkołach podsta
wowych w: nr1, nr 2, 
nr3 we W ronkach, 
w Biezdrowie, Wró
b le w ie , C h o jn ie ,
Nowej Wsi, Zespo
le Szkół nr1 na ul. Leśnej, w  gimnazjum 
na Polnej.

Koło Przyrodnicze z SP2 zwiedzało pa
siekę na ul. Leśnej. Uczniowie zapozna
li się praktycznie z pracą pszczelarza, w i
rowali miód, obserwowali znakowanie 
matki pszczelej. Degustacje miodu zor
ganizowano w szkołach w Nowej Wsi, 
SP1, SP w Chojnie i w Kole Przyrodni

Ostatni wekend września harcerze z 12 HDP „Chęchacze” spędzili 

na jesiennym  biwaku w Głuchowie.

Ludzka gościnność 
nie zna granic!

Tradycyjnie, jako bazę wybraliśmy sobie 
jedną  z sal w gminie, tym razem salę 
w Głuchowie. To właśnie dzięki gościn
ności pana sołtysa Czesława Judka ko
rzystaliśmy z niej. I tu w łaśnie chciała- 
bym podziękować za możliwość skorzy
stania z sali.

Do Głuchowa dotarliśmy wieczorem i od 
razu zostaliśmy mile przyjęci. Gdy ujrze
liśmy piękną salę zdziwienie nasze było 
ogromne. Od razu podzieliliśmy się na 
grupy, w  których pracowaliśmy i przygo
towywaliśmy posiłki.

Każda grupa miała do wykonania kilka 
zadań zw iązanych z poszczególnym i 
technikami harcerskim i. Najwięcej pra
cy włożyliśmy w układanie piosenki oraz 
zbieranie grzybów. Lecz nie były to nasze 
główne założenia programowe biwaku.

Zajęcia w szkole rolniczej w Nowej Wsi

czym z SP2.

Zainteresowanie dzieci i grona pedago
gicznego było ogromne.

Zarząd Koła Pszczelarzy wyraził gotowość 
do rozpoczęcia akcji szkoleniowej w ko
lejnym sezonie szkolnym.

Edmund Dymek 

Prezes Koła Pszczelarzy we Wronkach

Największe zainteresowanie wzbudziły 
zajęcia dotyczące prowadzenia drużyny, 
zastępów, władz harcerskich, Statutu ZHP. 

Od dziś każdy może poszczycić się swo
ją  w iedzą zdobytą w trakcie zajęć.

Dużą popularnością cieszył się przepro
wadzony turniej tenisa stołowego, który 
wygrali wszyscy. Było także nocne śpie
wanie oraz jedzenie. Niestety, to co do
bre, szybko się kończy. W niedzielę mu- 
sieliśmy opuścić salę i udać się do do
mów. Mam nadzieję, że osoby, które nie 
pojechały na ten biwak, następnym ra
zem wygospodarują sobie czas tak, by 
również m ogły poznać uroki naszego 
harcerskiego życia i poznać najbliższą 
okolicę, czyli zakamarki gminy Wronki.

drużynowa 12. HDP 

„C hęchacze" 

pwd. Emilia Ociepa
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Przez trzy dni, od soboty do poniedziałku 
(12 -1 4  paźdz.) parafię biezdrowską wi
zytował ks. biskup diecezji poznańskiej 
- Grzegorz Balcerek. Ostatnia mia
ła miejsce 9 lat temu i przeprowadził 
ją  bp Zdzisław Fortuniak.
Wizytacja rozpo
częła się b ierz
mowaniem m ło
dz ieży. S a k ra 
ment przyjęły 184 
osoby roczników 
1984-88.
W niedzie lę  ks. 
biskup wygłosił na 
każdej Mszy św. 
homilię oraz prze
wodniczył sumie 
wizytacyjnej, któ
rą odprawił w asy
ście ks. Stanisła
wa Borowickiego, 
syna tejże parafii.

Wizytator bardzo komplementował gospodarnego proboszcza ks. Józe
fa Swierkowskiego za odnowioną świątynię, zadbany cmentarz, kapli
ce i figóry. Jestem zbudowany waszą wspólnotą parafialną. Wasze dobro 
jes t moim dobrem - mówił bp Grzegorz.

Jestem zbudowany
W  poniedziałek, dostojnego duszpasta- 
rza serdecznie witali dyrektor Piotr 
Krzyżanek i domownicy Domu Pomo
cy Społecznej w Pożarowie (na zdję
ciu obok). Czas wizyty nie był zbyt dłu
gi, jednak wystarczający, by usłyszeć 
z ust biskupa wiele ciepłych i pokrze
piających słów, których wszyscy słucha
li uważnie. Każdy z uczestników spo
tkania otrzymał pamiątkowy obrazek. 
Mieszkańcy natomiast przygotowali dla 
swojego gościa obraz malowany na 
szkle, z wizerunkiem anioła papieskie
go oraz wiązankę kwiatów.
Później uczestn iczy ł w spotkaniu 
z okazji Dnia Nauczyciela w biezdrow- 
skiej szkole.
Nawiedził kaplice w Wartosławiu i W ró
blewie, odwiedził chrych parafian w ich 
domu.

Był życzliwie wszędzie przyjmowany, po
zos taw ił c iep łe  słowa otuchy, nadzei 
i wiary w zwycięstwo dobra.

Pamiątka
barbarzyńskiego czynu

Podczas n iedzie lne j sum y ks. biskup 
pośw ięcił górny fragm ent żeliw nego 
krzyża przydrożnego, który do 1940 roku 
stał na skrzyżowaniu dróg w Pierwosze- 
wie na gruntach państwa Koniecznych. 
Przed wysiedleniem okupanci niem iec
cy na rozkaz władz niemieckich rozbili 
krzyż, a teść pana W ładys ław a Nowaka 
(na zdjęciu) przechował jego górny ele
ment w domu. Pan W ładysław Nowak 
wielokrotnie planował przywrócić formę 
krzyża i ustawić na pierwotne miejsce, 
ale - jak mówi - zawsze brakowało pie
niędzy.

Poświęcony przez biskupa fragment krzy
ża wraz z opisem będzie prezentowany e 
w biezdrowskim  koście le parafianom , 
pielgrzymom i turystom, jako dokumeny 
prześladowań Polaków przez hitlerow
skiego okupanta.

Na zdjęciu krzyż trzym ają strażacy: Mie
czysław Białuski i Stanisław Wrembel.

P. Bugaj, 1. Vowie

waszą wspólnotą
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Głos w sprawie wyborów samorządowych 2002

Wyborcza fanfaronada na „Ja”
Była w naszej historii postać „wielkiego 
pana" K lem ensa B ran ick iego , herbu 
Gryf, największego polskiego magnata, 
w łaśc ic ie la  w ie lk iego  la ty fund ium  na 
wschodnich rubieżach. Pana na Białym
stoku z rezydencją pałacową na wzór 
Wersalu. Wielki hetman koronny zaczy
nał swoje tyrady od słów, Ja P a n ... a jego 
panem był sam Pan Bóg i nikt więcej. 
Sobie wszystkie zasługi przypisywał. Nie 
było przed nim innych autorytetów. Fun
dując kaplicę nad brzegiem rzeki Białej, 
gdzie uniknął śmierci topielca, na ścia
nie napisać kazał „W  tym miejscu Pan 
pana od śmierci wybawił. Z wdzięczno
ści pan Panu ten pomnik wystawił” . Tak 
też pan Panu za wybudowane zamki, 
pałace i w ielką fortunę, którą pracą pod
danych się dorobił, w fundowanym przez 
sobiepana kościele, Bogu dziękował. 

Nadchodzą nowe wybory do samorzą
du, za nimi wiece, spotkania, zebrania. 
Sypią się ulotki, pisemka, folderki, agit- 
ki. W wyborczym tyglu zaczyna kipieć od 
pomysłów, jak tu zauroczyć potencjal
nych w yborców  sw o ją  osobow ośc ią .

Nowi kandydaci nie muszą się szczegól
nie troszczyć o zaszłość, za to oferują swo
je pomysły dobrego gospodarowania kil- 
kudziesięciotysięczną żywą społeczno
ścią gminną w horyzoncie przyszłości. 

Inaczej wygląda kampania radnych ubie
gających się o reelekcję. Czytam sobie, 
co zacz ten i ów o sobie piszą i mówią. 
Lektura na tyle ciekawa, na ile naciąga
na czasem pychą i wodolejstwem, try
skająca barwnymi bąbelkami, a czasem 
też w bardziej roztropny sposób przez in
nego kandydata wzorzec radnego uosa
biająca.

Jeżeli zatem czytam i słyszę, że kandydat 
zaczyna od „ja" - ja  zrobiłem, ja załatwi
łem, ja  wniosłem..., dzięki mnie pobu
dowano, tu i tam ulicę oświetlono, czy 
przesiedziałem w komisji godzin tyle a 
tyle itd ., to mnie nasuwa się pytanie, jaka 
czynność dla radnego w tym czasie nie 
należała? Praca radnego polega na in
tensywnym  działaniu dla dobra społe
czeństwa danego miasta czy wsi, i to jest 
jego obowiązkiem, a zaimkiem „ja” bym 
raczej nie szafował. Jeżeli coś gdzieś

zbudowano, wyremontowano, ułożono 
chodniki, ulicę wyasfaltowano, to na usil
ne życzenie lub żądanie obywateli dane
go środowiska, które to żądanie przez 
poszczególnych radnych na Radzie wcze
śniej wzniesione zostały. I nie za pienią
dze tego czy innego radnego prace te 
wykonano, tylko z przychodów i podatków 
wnoszonych przez obywateli i zakłady 
pracy. Nie fair jest wobec reszty kolegów 
z ławy Rady, przypisywać sobie wszyst
kie zasługi, pozostawiając w gołym polu 
swoich kolegów.

Jeżeli jednak radny na przykład za swoje 
pieniądze wyremontuje przedszkole, to 
ma prawo powiedzieć, „ja” zrobiłem to 
jako radny, ku radości i dobra naszych 
dzieci i należy mi się fanfaronada.

Od wyboru dobrej Rady zależy, jak mą
drze w przyszłości będzie ona gospoda
rzyć finansami ujętymi w budżecie MiG, 
czy nie roztrwoni pieniędzy podatników 
i jakie będą tego owoce. Tak więc praca 
radnego to nie tylko zaszczyt, ale przede 
wszystkim  obowiązek obywatelski, do
browolnie przyjęty i do wnoszonych przez 
w yborców  postu la tów  zobow iązujący. 
Z tym kandydaci na radnych muszą się 
liczyć, a swoje „ja” pozostawić raczej do 
użytku domowego.

Wronki, 15 października 2002 

Eligiusz Grupiński

\N niedzielę 13 października obchodzo
no w całej Polsce „Dzień Ojca Święte
go”, w  24 rocznicę Jego pontyfikatu - ina
czej Dzień Papieski. Połączony jest on 
z ogólnopolską akcją dnia miłosierdzia, 
związany z różnym występami kulturalno 
- artystycznymi oraz zbiórką funduszy dla 
uczącej się młodzieży zubożałych rodzin.

Wroniecki 
donator *

Rok temu pow ołana przez E piskopat 
fundacja „Dzieło Nowego Tysiąclecia” , 
obchody te uroczyście organizuje. Celem 
fundac ji je s t w sp ie ran ie  na juboższe j 
młodzieży szkolnej małych miast i w io
sek przez udzie lanie je j m ateria lnego 
wsparcia i przyznawania stypendiów.

* d o n a to r  - funda to r, o fia ro d a w ca , 
darczyńca, m ecenas

WRONCZANIN HOJNYM 
MECENASEM

Rafał Grupiński,
który zasilił fundację sumą 100 tys. zł. 
odebrał z rąk nuncjusza apostolskiego, 
abp. Józefa Kowalczyka (na zdjęciu), dy
plom i tytuł Honorowego Donatora fun
dacji „Dzieła Nowego Tysiąclecia” .

Eligiusz Grupiński
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G rażyna K aźm ierczak

Nasze wybory
Zawsze byłam przeciwna negatywnym 
kam pan iom  w ybo rczym . Jednak to, 
co pewnego dnia ujrzałam na plakacie 
wyborczym zagotowało we mnie krew! 

Bezczelność ludzka nie zna granic -  po
myślałam i chwilę potem mało trupem 
nie padłam przy innej ulotce.

W łaśnie tymi dwiema ulotkami chciała- 
bym się zająć.

Pan G ru p iń sk i d e n e rw u je  s ię  tym , 
że ktoś się chwali, co zrobił. Jednak ro
bienie idiotów ze swoich wyborców jest 
najbardziej wkurzające! A tak właśnie po
stępują dwaj starsi panowie, przez 4 lata 
członkowie Zarządu MiG Wronki, decy
denci. Jestem  w ręcz obu rzona  tym , 
co napisali na swych ulotkach panowie 
Urban i Kudliński.

Pan Urban przekonuje nas, że „wspól
nie można w ie le ” . Ano można, panie 
Urban, szczególnie, gdy się było w w ięk
szościowym klubie! Zresztą sam się pan 
przekonał, głosując p rzec iw ko  asfalto
waniu dróg na Górce. Podniósł pan łap
kę przeciw  temu zadaniu raptem dwa 
miesiące temu, gdy zaistniała taka moż
liwość, nie pamięta pan? Cały klub prze
ciwko temu głosował. A już najbardziej 
rozbawił mnie ostatni punkt z pana ulot
ki. Nie rozumiem, jak można być takim 
hipokrytą?!!! Basen chce pan budować 
we W ronkach? Faktem jest, że 4 lata 
temu też pan to obiecywał, ale później 
zapomniał. Na jednym z posiedzeń Ko
misji Społecznej śmiał się pan ze mnie, 
gdy powiedziałam, ze ludzie chcą basenu. Po
wiedział pan, że na basen to sobie mogąjeź- 
dzić do Szamotuł i Sierakowa, a kto będzie 
utrzymywał basen we Wronkach?

Jaką to ludzie mają krótką pamięć ...

I pan, panie Kudliński nieźle wyskoczył 
z tą ulotką; „poprze pan szczególnie” re
alizację asfaltowania dróg na Górce. Cóż 
za obłuda! Przecież to również pan nale
żał do klubu i to również pana głosem 
ludzie na Górce pozbaw ien i zos ta li as
faltu! Dzięki tym dwóm głosom odrzuca
no to zadanie przez kilka lat. Bugaj z upo
rem maniaka próbował je  wprowadzić, 
a klub z uporem je odrzucał wybierając 
Z a m o ść . A k lub  to ta kże  K u d liń sk i 
i Urban, czyli członkowie Zarządu MiG. 
No i to nowe targow isko, o które pan 
będzie walczył...M iał pan na to 4 lata, 48 
miesięcy i gotowe plany na zagospoda
rowanie, czyli jakieś 150 posiedzeń Za
rządu, by znaleźć rozwiązanie problemu. 
..Wyrzeźbił” pan sobie drogę asfaltową 
do kręgielni. Teraz czas minął.

Panom ju ż  dziękujem y...

Komisja Rewizyjna Rady
Miasta i Gminy pracowała w następują
cym składzie osobowym:

Ireneusz Vowie - przewodniczący 
Andrzej Jabłoński - z-ca przewodniczącego 
Bogdan Kawka - członek 
W łodzimierz Piwosz - członek 
Marian Nowak - członek 

Komisja obradowała na posiedzeniach 
zgodnie z zatwierdzonymi przez Radę Mia
sta i Gminy półrocznymi planami pracy.

Komisja Rewizyjna 
RMiG podsumowała 
czteroletnią pracę

Łącznie;
* członkowie odbyli 103 zebrania Komisji 
Rewizyjnej oraz połączonych Komisji Rady. 

Posiedzenia komisji były każdorazowo proto
kołowane i przyjmowane przez jej członków. 

Na posiedzeniach złożono ok. 150 zapy
tań zawiadomień i wyjaśnień, dokonano wy
łączenia 1 członka zespołu kontrolnego.

* pracowano w 43 zespołach kontro l
nych. Była to praca zawsze wielodniowa, 
wsparta każdorazowo protokołem pokon
trolnym podpisanym przez strony i za
tw ierdzonym  przez Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej.

* opracowano 59 wniosków pokontrolnych 
oraz 4 wnioski absolutoryjne. Wszystkie 
wnioski były poparte zestawieniami, uza
sadnieniami i analizami, bardzo często były 
to kilkudziesięciostronicowe zestawy do
kumentów. Wszystkie dokumenty pozosta- 
ją  do wglądu w Biurze Rady.

Członkowie Komisji Rewizyjnej uczestniczy
li w 3 szkoleniach. Przewodniczący dodat
kowo w corocznych szkoleniach przedab- 
solutoryjnych w RIO w Poznaniu. Konsulto
wano się z WOKiSS, RIO, NIK w Poznaniu. 

Wnioski Komisji Rewizyjnej rozpatrzone 
były przez Zarząd Miasta i Gminy Wronki, 
a wszystkie 4 wnioski absolutoryjne pozytyw
nie zaopiniowane przez RIO w Poznaniu. 

Komisja w okresie kadencji wykorzystała wszyst
kie zakresy kontroli przypisane statutem Gminy. 

W celach konsultacji w posiedzeniach 
Komisji Rewizyjnej uczestniczyli prze
wodniczący R ady, radni, burmistrz, człon
kowie Zarządu, dyrektorzy jednostek pod
ległych, pracownicy Urzędu.

Corocznie 6 posiedzeń Komisji poświę
cone było na zapoznanie się z ustawa
mi, ogólnie ujmując dotyczącymi samo
rządu i finansów, zamówień publicznych. 

Była to praca czasochłonna, gdyż zmie
n ia jące się n ieustann ie  zap isy ustaw 
powodowały szereg niejasności i zapytań.

Wszystkie sprawozdania przyjęte zosta
ły przez Radę Miasta i Gminy Wronki bez 
za s trze że ń . N a leży tu ta j p o d k re ś lić  
ogromne zaangażowanie członków oraz 
nieustanny rozwój merytoryczny i doce
nić profesjonalizm komisji .

Ireneusz Vowie

PODSUMOWANIE
piórem wrednego Czarnego Kruka spi...

Kadencja kolejnej Rady dobiegła koń
ca. Podsumowano pracę w komisjach. 
Niestety, nie wszystkie komisje poczuły 
się w obow iązku tak ie  spraw ozdan ie  
sporządzić, zresztą przewodniczący Bar
tol nie zabiegał o nie, a szkoda (jaki wódz 
taka armia!). Pracę pisemnie podsumo
wały Komisja Kultury i Oświaty - prowa
dzona przez Pawła Bugaja i Kom isja 
Rewizyjna - prowadzona przez Ireneusza 
Vowie. I właściwie były to dwie komisje, 
które naprawdę pracowały. Zresztą spra
wozdania tej pierwszej przewodniczący 
Bartol nie chcia ł do łączyć radnym do 
swojego sprawozdania (nie, bo nie!) 

Komisja Społeczna prowadzona przez 
Piotra Podgórskiego, a później przez jego 
zastępcę Andrzeja Liszkowskiego spo
tykała się średnio trzy razy w roku, nie 
mówiąc już o tym, że nie wypracowała 
ani jednego wniosku. Było to totalne nie
porozumienie. A tyle problemów społecz
nych jest we Wwronkach. Choćby jeden 
z nich - niby banalny - bariery architekto
niczne, które teraz Piotr P. odczuwa na 
własnej skórze, niestety, próbując w je
chać wózkiem gdziekolwiek.

Komisja Rozwoju Wsi i Rolnictwa, któ
rej szefował dzielny strażak - Antoni Od- 
robny „rozwinęła się" tylko raz, gdy przewod
niczący Bartol wymyślił konkurs na najład
niejszy ogródek. Ożywiała się też, gdy trze
ba było rolnikom podatki obniżyć. 

N ajlicznie jsza (14 osobowa) Kom isja  
Gospodarcza również, według mnie, nie 
spełniła swojej roli. Początkowo przewodni
czący Jacek Rosada ambitnie zabrał się do 
pracy, ale cierpliwości starczyło mu tylko na 
rok. Później - często - posiedzenia komisji 
odbywały się w przerwie lub po połączonych 
komisjach, nie rzadko na korytarzu lub w 
chwili, gdy radni pakowali się do wyjścia. De
cydowano wówczas o ogromnych kwotach 
budżetu. Początkowo trochę mnie to dziwiło, 
później przerażało.

Cóż, to już historia.

Za kilkanaście dni ukonstytuuje się nowa 
Rada, powstaną nowe komisje, z konieczno
ści mniej liczne. Może będzie ich mniej, może 
nawet więcej, jednak życzyłabym nam wszyst
kim, aby szefami zostali ludzie, którzy na
prawdę chcą coś zrobić, a nie tylko wziąć do
datkowo 250 zł więcej, niż szeregowy radny...
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Poznańska A -  KLASA, gr. III

Arbiter...
w roli 

głównej!
Warta Międzychód - Warta Wartosław 

1:0 (0:0)

Twardy i wyrównany pojedynek toczyły 
obydwa zespoły na trudnym do gry bo
isku w M iędzychodzie. W  regulam ino
wym czasie żadnej ze stron nie udało 
się strzelić bramki, chociaż okazje mieli 
jedni i drudzy.

Grano tak do 94 minuty (chociaż sędzia 
spotkania przed regulaminowym upły
wem czasu pokazał kapitanowi Warto- 
sławia, że dolicza tylko dodatkową mi
nutę). W tedy to nastąpił ostatni, despe
racki atak gospodarzy. Napastnik Mię
dzychodu będąc w polu karnym gości 
dwukrotnie zagrał piłkę ręką a następ
nie strzelił do siatki. Obrona i bramkarz 
wartosławian byli świecie przekonani, że 
a rb ite r g łó w n y  i sędz ia  lin io w y  od- 
gwiżdże nieprawidłowe zagranie miej
scowych, jednak nic takiego nie miało 
m iejsca. Bramka zosta ła uznana i po 
wznowieniu gry od środka boiska spo
tkanie zakończono.

Rozżaleni i wściekli rzec można warto- 
s ław ian ie  in te rw e n io w a li u sędziów , 
doszło do przepychanek na murawie 
boiska a dodatkowo w tym całym zamie
szaniu  zaw odnik W artos ław ia  Adam  
Jezierski otrzymał czerwoną kartkę. Sy
tuacja ta wyraźnie pokazuje, że w II po
łowie, a szczególnie w końcówce sędzia 
główny wyraźnie faworyzował gospoda
rzy i w bezmyślny sposób pozbawił punk
tu wartosławian.

W zaistniałych okolicznościach jest to 
klasyczny materiał na złożenie protestu 
do WOZPN Poznań na końcowy wynik 
i zachowanie sędziego. Ale czy wartosła- 
wianie z niego skorzystają? Wielka szko
da, że pojedynku tego nie oglądał ob
serwator WOZPN.

Po dramatycznym meczu w Międzycho
dzie Warta Wartosław nadal zachowuje 
p ią tą  lokatę w tabeli z dorobkiem  13 
punktów. W następnej X kolejce (27 paź
dziernika) wartosławianie pauzują.

Z ostatniej chwili...

W  środę (23 paźdz.) Warta zmierzyła się 
na własnym boisku z „Czarnymi" Wróble
wo w  ko le jne j rundzie  Pucharu Polski 
na szczeblu okręgu.

Niestety, ulegli wyżej notowanemu prze
ciwnikowi 2:1 (0:0).

L.S.

KLASA OKRĘGOWA

Udana 
niedziela

Lechia Kostrzyn -  Czarni Wróblewo 

0:4 (0:2)

To była bardzo udana niedziela dla Wró
blewskiego klubu. Po raz pierwszy zda
rzyło się bowiem, że w jednym autokarze 
jadącym na mecz znalazły się dwie dru
żyny. Oprócz seniorów udających się na 
mecz do Kostrzyna, na mecz wyjazdowy 
do "Olimpii” Poznań udała się także dru
żyna młodzików. A skoro oba zespoły 
wygrały swe wyjazdowe mecze, nie tra
cąc przy tym bramki, powodów do zado
wolenia w drodze powrotnej było bez liku. 

Seniorzy rozegrali kolejny dobry mecz, 
zasłużenie wygrywając na trudnym tere
nie w Kostrzynie.

Mecz rozpoczął się od optycznej przewa
gi gospodarzy, ale "Czarni” wykorzystu
jąc swą najgroźniejszą broń, czyli kontr
ataki, nie pozostawali dłużni. Pierwsza 
bramka padła w 13 minucie po strzale 
głową Szymona Andrzejaka, który wspa
niałym "szczupakiem" uprzedził miejsco
wego bramkarza. Na 2:0 po rzucie roż
nym i pięknym strzale głową podwyższył 
Damian Krzyżaniak. Była to 27 minuta 
meczu. Do końca pierwszej połowy wy
nik nie uległ już zmianie.

Po zm ianie stron gospodarze j  
za czę li g rać  n ieco  inacze j -

Poznańska klasa A Grupa III

W A R TA M IĘD I -W A R TA  WARTOS. 1 :0
KŁOS -G K S  KAŹMIERZ 4 :0
RZEMIEŚLNIK -TĘCZA 1:1
SOKÓŁ -O PA Ł 0:1
ORZEŁ -W A R TA  OBRZYC. 3 :1
PAECH KAMIONNA pauz

1. Warta Międzychód 8 19 1 6 : 8
2. Kłos Galowo 9 18 2 7 : 8
3. GKS Kaźmierz 8  16 1 9 : 1 0
4. Tęcza Lulki 8 16 1 8 : 1 1
5. Warta Wartosław 9 13 1 8 : 1 3
6. Sokół Dusznld 8 12 1 8 : 1 5
7. PAECH Kamionna 8 10 1 5 : 2 2
8. Opał Lubasz 8 8 1 7 : 1 7
9. Rzemieślnik Kwilcz 8 7 1 1 : 3 1

10. Warta Otwzycl® 8 6 1 4 : 2 2
11. Orzeł Łowyń 8 3 4 : 2 0

brutalniej! Nic dziwnego, że już dziesięć 
minut po przerwie jeden z miejscowych 
zawodników za uderzenie bez piłki Pio
tra Brzóski ujrzał czerwoną kartkę. Pod
czas, gdy mnożyły się chamskie zagra
nia miejscowych, "Czarni” grali spokoj
nie "swoje” i na efekty nie trzeba było dłu
go czekać. W 58 minucie Szym on A n- 
d rze jak, a sześć minut później Jacek 
Góral nie pozostawili gospodarzom złu
dzeń, kto w tym dniu panował na boisku. 
"Lechia” miała w tym meczu jeszcze oka
zję na zdobycie honorowej bramki, ale 
w 80 minucie nie wykorzystała rzutu kar
nego. Było to najwyższe zwycięstwo na
szej drużyny na wyjeździe w dwuletniej 
historii występów w Klasie Okręgowej.

Klasa młodzików
Olimpia Poznań -  Czarni W rób lew o 

0:1 (0:1)

Także drużyna m łodzików odniosła 
bardzo cenne zwycięstwo. Strzelcem 
jedynej - złotej - bramki był Szymon

Ławniczak.

Młodzi piłkarze z meczu na mecz grają 
coraz lepiej i pewnie nieraz postarają się 
jeszcze o tak miłe niespodzianki. Warto 
dodać, że drużynę młodzików na skutek 
obecności trenerów na meczu w Kostrzy
nie, prowadzili z powodzeniem bardzo 
oddany drużynie kierownik - Paweł Ra
szewski przy pomocy Piotra Ławniczaka 
i Dariusza Wyrębskiego.

KOLEJNE MECZE

A już w najbliższy weekend zapraszamy 
na mecze do W róblewa. W sobotę 26 
października o godzinie 15°° przeciwni
kiem naszych młodzików będzie "Jedyn
ka” Luboń.

Z kolei w niedzielę o godzinie 14°° prze
ciwnikiem "Czarnych" W róblewo w ko
lejnym meczu klasy okręgowej będzie 
”Vitcovia” Witkowo.

Red.
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PROMOCJA
W ostatnich miesiącach nasze Muzeum 
Regionalne we Wronkach wzbogaciło się 
o kilkadziesiąt eksponatów. Są to przede 
wszystkim archiwalia etnograficzne oraz 
artystyczno-historyczne. Do tej pory jed
nak wśród kilku tysięcy eksponatów nie 
było takich, które zw iązane są  z PKP. 
A przecież Wronki to ważny węzeł kolejo
wy na trasie Poznań -  Szczecin.

Od Mieczysława Białuskiego z Ćma- 
chowa nasze muzeum otrzymało wiele 
eksponatów związanych przede wszyst
kim ze strażą pożarna i PKP.

Na zdjęciu: ofiarodawca z lampkami ko
lejowymi, które przekazał muzeum.

Weryfikacja radnych
Zarząd Koła M-G Związku Kombatantów 
Rzeczpospolitej Polskiej i Byłych W ięź
niów Politycznych we Wronkach (siedzi
ba przy PI. Wolności) przesłał wszystkim 
swoim członkom listy z apelem do wzię
cia udziału w wyborach samorządowych 
i wybranie kandydatów zgodnie z osobi
stym rozeznaniem. Jednak ze swej stro
ny zarząd poleca kierować się kandyda
tami przyjaźnie nastawionymi do związ

ku (a może zarządu?)

I tu zarząd (bezimienny) wymienia kan
dydatów, na których należy głosować. 
O dziwo, są to kandydaci z listy SLD!

Do powiatu jes t kreowany tylko jeden 
z 53. kandydatów (jedyny przyjazny kom
batantom?) - lider byłej rady.

A podobno Koło je s t apolityczne i po 
weryfikacji.

SPROSTOWANIE
W poprzednim numerze „W S” podali
śmy z błędem nazwiska osób kandy
dujących do rad gmin i powiatu. Dzisiaj 
prostujemy, serdecznie Zain teresow a
nych i Czytelników przepraszając: 

Grzegorz Pawłowski

Krzysztof Marszałł
Sławomir Śniegowski

Paweł Starczewski

Alina Molińska

Kazimierz Popielski

Andrzej Jarysz - też kandyduje jako czło
nek TMZW

PRZEPRASZAMY I

H arcerze  z 12 H D P  C hęchacze 
w  dn iu  30 listopada zap raszają  na 

tradycyjny

Bal Strażaka
Szczegó ły  w krótce! Z arezerw uj 

sobie term in! Jak  zw ykle  serw ujem y 
d o b rą  m uzykę, dobre jed zen ie  i 

w sp an ia łą  zab aw ę do b ia łego  rana!

ZS NR 2 we Wronkach r ZS NR 2 we Wronkach

Wronki, dnia 17.10.2002r.Wronki, dnia 17.10.2002r.

Pan Starosta Paweł Kowzan

Dyrekcja Zespołu Szkół nr 2 we Wronkach serdecznie dzię
kuje Panu Staroście Szamotulskiemu i Zarządowi Powia
tu za niezwykle ow ocną dla naszej szkoły współpracę, 
szczególną życzliwość przy rozdziale środków inwestycyj
nych oraz wyrozumiałość dla naszych szkolnych proble
mów.
Dzięki Państwa przychylności szkoła wzbogaciła się o no
woczesne środki dydaktyczne, znacznie poprawiły się wa
runki nauki i pracy oraz estetyka budynku.

Dziękując za współpracę życzymy jednocześnie pomyśl
ności w  życiu osobistym i sukcesów w pracy zawodowej.

z wyrazami szacunku

dyrektor szkoły

Zespól Szkół nr 2 we Wronkach, 
ul. Powstańców Wlkp. 25, 64-510 WRONKI 

Tel.0-67/254 26 70; faks.: 0-67/254 36 20

Pan Burmistrz Kazimierz Michalak

Dyrekcja Zespołu Szkół nr 2 we Wronkach serdecznie dzię
kuje Panu Burmistrzowi i Zarządowi Miasta i Gminy W ron
ki za czteroletnią współpracę.

Dziękujemy za zrozumienie dla naszych szkolnych proble
mów - Państwa przychylność pozostanie w naszej wdzięcz
nej pamięci. To dzięki niej nasi uczniowie mogli rozwijać 
zainteresow ania i pogłębiać w iedzę z zakresu ekologii 
i integracji europejskiej, a nauczyciele uatrakcyjniać zaję
cia lekcyjne.

Dziękując za współpracę życzymy jednocześnie pomyśl
ności w życiu osobistym i zawodowym oraz wytrwałości w 
pracy dla dobra lokalnej społeczności.

z wyrazami szacunku ? z ~ \z

dyrektor szkoły

Zespól Szkól nr 2 we Wronkach, 
ul. Powstańców Wlkp. 25, 64-510 WRONKI 

Tel.0-67/254 26 70; faks.: 0-67/254 36 20



Z OŚWIATOWEJ DZIAŁKI

Ucz się
od najlepszych
W  dniach od 16 -  19 października br. od
była się piąta, jubileuszowa edycja Po
znańsk iego  Festiw alu  Nauki i Sztuki, 
zdobywającego z roku na rok coraz więk
sze uznanie, a celem jego jest promo
wanie dorobku naukowego i kulturalne
go poznańskich uczelni. Festiwal odby
wał się pod patronatem Kolegium Rek
torów Miasta Poznania, któremu prze
wodniczył prof.dr hab. Stanisław Lorenc. 

Tegoroczne hasło Festiwalu „ Ucz się od 
n a jle p s z y c h ” a d re so w a n e  by ło  do 
wszystkich osób pragnących poszerzyć 
swoje horyzonty, korzystając z propozycji 
pracowników poznańskich uczelni zw ią
zanych z nauką i sztuką.

Przez cały czas trwania festiwalu impre
zy naukowe, kulturalne i artystyczne od
bywały się w gmachach wyższych uczel
ni, placówkach PAN, siedzibach instytu
tów badawczych, bibliotekach kościele 
Ojców Dominikanów.

Wśród wykładów i prezentacji znalazła 
się duża liczba takich, 1<tóre przyciągnęły 
odbiorców intrygującym lub ciekawym ty
tułem, np. „Rola mężczyzny w prokreacji 
człowieka”, „O socjologii kłamstwa”, „Ko
munikacja głosowa człowiek -  kompu
ter", „Tajemniczy świat Masonów”, W y
cieczka do wnętrza enzymu”, „Sokrates -  
wychowawca czy deprawator młodzieży?” 

Maturzyści (zdający maturę z geografii) wy
słuchali dwóch wykładów: „Ciepło Ziemi 
-  nieograniczone zasoby energii” prof. dr 
hab.Wojciecha Stankowskiego, i „Ostat
nie zlodowacenie na Nizinie W ielkopol
skiej: katastrofalne czy ewolucyjne zmia
ny środowiska przyrodniczego?” -  dr Lesz
ka Kasprzaka. Obaj wykładowcy są pra
cownikam i naukowym i W ydziału Nauk 
Geograficznych i Geologicznych U AM. 

W iadomości zdobyte podczas wykładów 
będą mogli wykorzystać uczniowie już za 
kilka miesięcy na czekającym ich egza
minie maturalnym oraz podczas egza
minów na wyższe uczelnie. Młodzież zwie
dziła także dwie wystawy prezentujące 
skały i minerały oraz skamieniałości.

Lidia Grzebyta

KLUB EUROPEJSKI...
...w ZS nr 1 przyjął nowych członków.

Dnia 22 października na uroczystym spo
tkaniu pani dyrektor Grażyna Gromadziń- 
ska -Kopras, w obecności opiekuna klu
bu p. Mariana Śliwy, wręczyła 21 członkom 
odznaki klubowe. Zachęcała do aktywnej 
pracy i sumiennej nauki języków obcych.

LEPIEJ
ZAPOBIEGAĆ
Gminny Ośrodek Profilaktyki i Roz
wiązywania Problemów Alkoholo
wych oraz Szkoła Podstawowa Nr 
2 zorganizowały w dniach 18 i 19 
października 2002 r. szkolenie dla 
nauczycieli zajmujących się profi
lak tyką  p rob lem ow ą na tem at - 
Szkolny program profilaktyki jako 
nowe wyzwanie edukacyjne.
Posiadanie i realizacja szkolnego 
programu profilaktyki jest obowiąz
kiem każdej szkoły. Program taki powi
nien w sposób ca łośc iow y  op isyw ać 
wszystkie treści i działania o charakterze 
profilaktycznym skierowane do uczniów, 
nauczycieli i rodziców. Program powinien 
być dostosowany do potrzeb rozwojowych 
ucznia oraz potrzeb środowiska lokalne
go. Aby zapewnić profesjonalne konstru
owanie i realizację programu niezbędne 
jest podnoszenie kompetencji nauczycieli 
w tym zakresie -  czego elementem jest 
zorganizowane szkolenie.

W komfortowych warunkach w Sali Klu
bowej Ośrodka Profilaktyki zaproszonych 
gości powitała Maria Woźniak -  dyrektor 
Szkoły Podstawowej nr 2 i Jaromir Zie
liński -  kierownik Ośrodka Profilaktyki. 
W otwarciu szkolenia uczestniczył bur
mistrz MiG Wronki, Kazimierz Michalak.

Klub Europejski liczy już  50 członków. 
W planie przyjętym na ten rok dominują 
imrezy organizowane wspólnie z innymi 
klubami w celu wym iany doświadczeń 
oraz wędrówki (nie koniecznie wyciecz
ki) szlakiem Unii Europejskiej.

Red.

Marla Woźniak, Kazimierz Michalak, 
Benedykt Wojcieszak.

fo
t. 
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Podczas swego wystąpienia Burm istrz 
powiedział m.in., że jednym z najważniej
szych zadań realizowanych w ramach 
gminnego programu profilaktyki i rozwią
zyw ania prob lem ów  a lkoholow ych są 
i będą zajęcia socjoterapeutyczne i pro
filaktyczne realizowane na terenie szkół. 
Mamy wspaniałą młodzież, potrafiącą żyć, 
uczyć się i bawić bez używek -  podsu
mował Burmistrz -  i jest to między inny
mi państwa, zajmujących się profilakty
ką, zasługa.

Po części oficjalnej rozpoczęły się zaję
cia warsztatowe, prowadzone przez spe
cjalistę z Instytutu Rozwoju Nauczycieli 
w Gdańsku -  Benedykta Wojcieszak (na 
zdjęciu). Uczestnicy szkolenia pozytyw
nie ocenili jego poziom i przykłady prak
tycznych rozwiązań.

/pab/
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INFORMACJE & OGŁOSZENIA

B IB LIO TEK A  Publiczna
Szkolna 2, tel.: 254 06 17 

czynna:
pn. - pt. w godz.: 10.00 -18.00 

wtorki w godz. 10.00-14.00

• SKRZYDEŁKO Z KUR. - 3,99 
' UDKO Z KURCZAKA - 3,99 
' KURCZAK I GAT. - 3,99
’ KURCZAK II GAT. - 2,99
■ WĄTRÓBKA Z KURCZAKA - 3,99 
1 ŁOPATKA WIEPRZOWA - 11,99 
‘ SKRZYDŁO Z INDYKA - 3,99 
' MIELONE WIEPRZOWE - 6,99 
'KACZKA MROŻONA - 8,49 
' KACZE „CO NIECO" - 3,38 
' GOLONKA PEKLOWANA - 9,99 
' NOGI Z KACZKI - 16,99
' WĘDZONKA STAROPOL. -12,99 
' PARÓWKI FIRMOWE - 3,99

Sklep Firmowy
K O Z IE G Ł O W Y

P R O M O C J E ! ! !

M U ZEU M
ul. Szkolna

czynne:

REGIONALNE
2, tek: 254 01 33

poniedziałek - nieczynne 
wtorek - 10.00 - 14.00 
środa - 14.00 - 18.00

wystawy

czwartek - .0.00 - 14.00 
piątek - 14.00 - 18.00 
sobota - 10.00 - 14.00

czasowe.

wystawa prac DPS Pożarowo 
od 11X I- Wronki na starej pocztówce

' SZYNKOWA Z INDYKA - 9,99 
' PARÓWKOWA - 4,29
' FLAKI WIEPRZOWE ■ 5,99 
' KIEŁBASA PIEPRZOWA -5,99 
' BIAŁA - 8,49
' ZWYCZAJNA WIEPRZ. - 6,99 
' PASZTET Z INDYKA - 5,99 
' SZYNKOWA DROBIOWA - 9,99 
' SZYNKA INDYK - 14,43
' PIKANTNA - 5,49
' PARÓWKA EXTRA -4 ,19  
• MORTADELA - 4,99
' PASZTETY W PUSZKACH - 0,89/szt. 
’ PASZTETY 12 szt. - 9,99/zgrzewka

NOWOŚCI!

D Y Ż U R Y  A P T E K
'  WĄTRÓBKA Z GĘSI I KACZKI - 0,79 Z SZT. 

* MIELONE Z INDYKA - 9,99 
SKRZYDEŁKA WĘDZONE - 6,99

POD ORŁEM - Rynek, tel.: 254 01 34

26.10.02 sobota - w  godz: 8 .0 0 -1 3 .0 0

PHARMACON  2- os. Borek, tel.: 254 93 79

26.10.02 sobota - w godz: 9 .0 0 -1 2 .0 0  

27.10.02 niedziela - w  godz. 10.00 - 12.00

r —————————————————n

Rzuć palenie!!
skuteczne usuwanie nałogów .

ALERGIE NOWOŚĆ 1
testy bez nakłuwań Test alergiczny w kierunku: ■ 

odczulanie bez leków pasożytów, bakterii, I
MIGRENY. NERW ICE pierwotniaków |
DEPRESJE kom puterow o) człowieka |

Gabinet Leczniczy BIOSTYL - Leszno

filia Pniewy (Apteka Śródm.), czynne; 8.00 - 20.00 ■ 
ul. Mickiewicza 16 czwartki, niedziele ■

Firma
GRZEGORZEWSKI

Autoryzowany Serwis Ogumienia

Wronki, ul. Nowowiejska 33a, 
tel./fax: 254 00 45

W ciągłej sprzedaży 
opony w cenach fabrycznych 

do wszystkich pojazdów  
samochodowych, 

ciągników i maszyn rolniczych

Zapraszamy 
w godz. od 8.00-17.00

V?EDESTEINŚ£D

Nowy Tomyśl, os. Batorego środy
T i r e s t o n e

' | ^S a iu n iO
S is la y e d  MICHELIN

I Wronki, ul. Kościuszki 26 soboty
|  Rejestracja tel : 0 601 744 956
V _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  — J

W ro n lB c k a  T a la w lzja  K a b lo w a
spełn ia  T w o je  o cze k iw an ia  

Firma „ R O N I"  Wronki, Plac Wolności

wronieckie 
sprawy •

tel (067) 254 34 34 
fax: (067) 254 16 16
e-mall:

wronieckie @ priv5.onet.pl

WYDAWCA Towarzystwo Miłośników Ziemi Wronieckiej, 64-510 Wronki ul. Szkolna 2. tel.: 254 01 36 
Redaktor naczelny: Paweł Bugaj: tel.: 602 803 756 
Druk- Zakład Graficzny STS - Czarnków
Ogłoszenia i reklamy. Agencja Wydawniczo-Reklamowa Wronki, PI. Wolności 9 Tel./fax: (67) 254 16 16 
pn.-pt. w godz. 9.00 -17.00, sob. 9.00 -13.00

Redakcja zastrzega sobie prawo decydowania o publikowaniu otrzymanych materiałów, do
konywania skrótów, zmiany tytułów I adiustacji. Za treść ogłoszeń redakcja nie odpowiada. 
Adres redakcji: 64-510 W ronki, ul. Powstańców Wlkp. 28 Numer zamknięto 22.10.2002 r.
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Zenon Stanisław
WILCZYŃSKI

lat 66, emeryt,
wykształcenie średnie ekonomiczno  
- administracyjno - prawne; 
P rzew odniczący Zarządu O ddzia łu  
Rejonowego Polskiego Związku Eme
rytów Rencistów i Inwalidów we Wron
kach, członek Prezydium Zarządu Od
działu Okręgowego PZERil; 
ławnik Sądu Okręgowego w Poznaniu; 
członek władz okręgowych PZW

KANDYDAT DO RADY 
POWIATU SZAMOTULSKIEGO 

Lista nr 6, poz. 8

Szanowny Wyborco,
uprzejmie proszę, oddaj dzisiaj 
swój głos na mnie. Pamiętaj, że 
jutro i Ty będziesz w gronie eme
rytów.

DC
O

T3
O)
O

r

22

WYBORCZE
kra..., kra.., kra...

Jwaga! Zgodnie z ordynacją wyborczą 
3d godz. 24.00 w piątek obowiązuje ci
sza przedwyborcza i zakazuje się pu- 
Dlicznej agitacji. Stąd też na terenie gmi
ny Wronki do zakończenia głosowania 
obowiązuje zakaz używania pozdrowie
nia: „DOBRY WIECZÓR”.

*

Vlówi, że nie jest cwany... Chyba to praw- 
1a, bo w powiecie przez „swoich" zo
stał wykiwany.

*

Szczęśliwym atrybutem na zdjęciu jed
nego z kandyda tów  do rady gm iny 
n ubiegłej kadencji był pies, tym razem 
est nim - czarna teczka!

*

A/iele wniosków radnych z grupy zwa
nej opozycyjną nie mogło przebić się 
orzez klub „Gmina z m iastem ” . Dziś, 
sporo tematów z owych, ośmieszanych 
eszcze niedawno wniosków w dziwny 
sposób znalazło się sztandarowym pro
gramie wyborczym ugrupowania SLD- 
JP i byłych radnych klubowiczów.

*

Jedna z kandydatek zauważyła, że nie 
ma szczelinki i poszła do poprawki ... 
je j ulotka)

*

Jeden z kandydatów  na burm istrza 
wreszcie wziął się za promocję, ale w ła
snej osoby za publiczne pieniądze, roz
nosząc po domach gminny folder.

KRYSTYNA TOMCZAK
kandydatka do Rady MiG Wronki 

Okręg Wyborczy nr 2 
lis ta  n r  18

Drogi Czytelniku -  Wyborco
głosujący w jednym z poniższych lokali: 

nr 4 - Szkoła Podstawowa nr 1; 

nr 5 - Dom Kultury Służby Więziennej; 

nr 6 - Zespół Szkół nr 1, Zamość

nada l p rze ko n u ję  C ię , że w a rto  
na mnie głosować...

Mam duże doświadczenie, dobre przy
gotowanie merytoryczne i niegasną- 
cą aktywność - wszystko dzięki mo
zolnej i twórczej pracy. Dostrzegam 
wiele problemów, które mają szansę 
być rozwiązane przez ludzi ambitnych, 
pracowitych i gotowych do poświęceń.

W m in ione j kadencji p racow ałam  
w Kom isji O św iaty i Kultury, i mam 
dużą satysfakcję, chociażby przez fakt 
nazwania kadencji -OŚW IATOW Ą, bo 
rzeczywiście wiele dla oświaty samo
rząd dokonał.

Miło mi będzie, gdy wybierając 4 naj
lepszych  z grona 27 kandydatów , 
wskażesz również na mnie.

Także od Twojej Wyborco decyzji, za
leży los naszego miasta. Tylko idąc do 
urn możecie dać szansę najbardziej 
kompetentnym.

Tym, którzy we mnie w ie rzą juź dzisiaj 
serdecznie dziękuję. Dziękuję W ybor
com sprzed czterech lat, którym za
w dz ię cza m  zd o b yc ie  now ych  d o 
świadczeń.

Zapamiętaj, lista nr 18, tam figuruje 
moje nazwisko.
Serdecznie / 0 ) 7 7 / }

pozdrawiam /

Tomczsk
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DZIESIĄTKĘ

10 Ireneusz 
JABŁOŃSKI 

lat 45, zam. Wronki, 
urzędnik państwowy

Ryszard 
CHMURAK 

lat 37, zam. Wronki, 
ekonomista

Piotr
KRZYŻANEK 

lat 37, zam. Wronki, 
dyr. DPS PożarowoNUMER LISTY

Janusz
SERBA

lat 33, zam. Wronki 
tech. elektronik

Roman
GRALAK

lat 50, zam. Nowa Wieś 
urzędnik państwowy

Andrzej 
JĄDRZYK 

lat 52, zam. Obelzanki 
przedsiębiorca

Krystyna 
MICHAŁEK 

lat 33, zam. Nowa Wieś 
tech. rolnik

Nasz komitet złożony z  naszych ludzi 
oferuje Państwu solidną i uczciwą  
pracę na rzecz naszej gminy.
Miasto i gmina Wronki potrzebuje lu
dzi aktywnych, fachow ych i rzete l
nych, takich  w łaśn ie  zn a jd z ie c ie  
w naszym komitecie.
Chcemy realizować po litykę długo
fa lo w eg o  rozw oju m iasta  i gm iny  
Wronki zapisaną ju ż  w „ Strategii roz
woju miasta i gminy Wronki do roku 
2010” i przyjętą do realizacji przez  
poprzedni samorząd.
Jesteśmy przekonani do rozwiązywania 
trudnych problemów naszej społeczności. 
Chcemy pracować między innymi nad 
rozw ojem  loka lnego  rynku pracy, 
nad promocją gospodarczych i tury
stycznych walorów gminy, nad pro
gramem ochrony środowiska dla mia
sta i gminy Wronki oraz wieloma in
nym i spraw am i zg łaszanym i p rzez  
mieszkańców.
P onad to  chcem y w yw ołać  k lim a t  
wzajemnej życzliwości i współpracy 
w budowie naszego miasta i gminy.

Kandydatka na radną 
Rady Miasta i Gminy Wronki

Alina
MOLIŃSKA
zd. Ratajczak
OKRĘG WYBORCZY 

nr 2

wykształcenie średnie 
tech. ekonomista 

absolwentka WSZiB

LISTA nr:

Swoim głosem w Radzie
mam zamiar popierać

przede wszystkim:
* rozwój oświaty, kultury i sportu;

* w szys tk ie  poczynan ia  w k ie runku  bezprob lem ow ego 
i bezpiecznego korzystania z obiektów sportowych; 

działania zmierzające do modernizacji i rozbudowy dróg, 
oczyszczalni ścieków m iejskich, wywozu i składowania 
odpadów stałych;

kontynuację i rozwój rozpoczętych inwestycji Gminy

Jestem świadoma odpowiedzialności jaka 
na mnie będzie ciążyć jeżeli Państwo poprą 
moją kandydaturę do Rady MiG Wronki

Grażyna Gromadzińska - Kopras
Absolwentka Wydziału Filo
logii Angielskiej UAM w Po
znaniu, wieloletnia nauczy
cielka tego języka, obecnie 
dyrektor Zespołu Szkół nr 1 
im. Powstańców Wielkopol
skich we Wronkach, niezrze- 
szona kandydatka do Rady 
Miasta i Gminy Wronki z Ko
mitetu Wyborczego PSL i Kó
łek Rolniczych w okręgu 
borczym n r 1, lista 6

Swój udział w Radzie zamie
rzam wykorzystać do:
- inspirowania i popierania wszelkich posunięć gospodarczych w celu 
podniesienia poziomu żyda wszystkich mieszkańców lokalnej ojczyzny;
- dążenia do dalszego rozwoju bazy oświatowej na terenie mia
sta i gminy Wronki;
- organizowania różnych form spędzania czasu wolnego przez mło 

dzież w czasie roku szkolnego oraz wakacji.
Wykorzystując znajomość języków obcych, dążyć będę do:
- maksymalnego pozyskania funduszy Unii Europejskiej na po
trzeby inwestycyjne naszego miasta i gminy;
- nawiązania współpracy z miastami Unii Europejskiej, zaprzyjaź
nionymi z Wronkami, dla umożliwienia odbywania stażów zawo
dowych i językowych przez uczniów, co ułatwi im w przyszłości 
podjęcie pracy tak w kraju, jak i za granicą.
Dołożę wszelkich starań, aby swoją działalnością w Radzie Miasta i 
Gminy Wronki zadośćuczynić zaufaniu i poparciu moich wyborców.
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G M IN A
Reprezentujemy różne 

środowiska i organizacje, zajmujące 
się sportem , zd row iem , o św ia tą  
i kulturą.
Są wśród nas ludzie, którzy spraw
dzili się w działaniu na rzecz społe
czeństwa miasta i wsi, odnosząc kon
kretne sukcesy.
Są też wśród nas mniej znani działacze 
- skromni, bezkonfliktowi, o nienagan
nej postawie etycznej, posiadający pre
dyspozycje do skutecznych działań. 
Chcemy pracować na rzecz naszej 
m ałej o jczyzny w radach pow iatu 
i gminy , których działania akcepto
wać będzie społeczeństwo.
Znane są nam najważniejsze proble
my gospodarcze i społeczne powia
tu i gminy, w rozwiązanie których chce- 
my się zaangażować.

KANDYDACI do rady powiatu (P) i gminy (G - nr okręgu), stoją od lewej: Jarosław Mikołajczak (G-5), 
Paweł Raszewski (G-6), Wojciech Frasunkiewicz (P), Andrzej Jarysz (P), Leszek Grzelewski (G-3), 
Wojciech Odrobny (G-2), Urszula Kulik-Paralusz (P), Władysław Frątczak (G-4), Józef Fąferek [kan
dyduje indywidualnie (G-4) z lis ty nr 12], Jan Aniszewski (G-2), Adam Pospieszny (P); 
siedzą: Wojciech Kudliński (G-1), Kazimierz Rusinek (P), Grażyna Szmyt (P), Marlena Heliasz (P), 
Jan Jankowski (P), Wiesław Pupiec (P), Paweł Bugaj (P).

KANDYDAT DO RADY
POWIATU
SZAMOTULSKIEGO

Polska - Nasza 
Wspólna 
Sprawa

KANDYDAT NA  
RADNEG O

SEJM IK
W OJEW ÓDZTW A

WIELKOPOLSKIEGO
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Edward 
ŁAWNICZAK

lat 69
wykształcenie średnie
Członek Zarządu KZRKiOR Warszawa 
Wiceprezes PZRKiOR Szamotuły 
Prezes GZRKiOR Wronki

PROGRAM WYBORCZY
1. Działania zmierzające do poprawy 

bezpieczeństwa na terenie gminy i powiatu
2. Dalszy rozwój bazy oświatowej, kulturalnej i sportowej 

z nowoczesnym wyposażeniem
3. Poczynania związane z budową i modernizacją dróg na 

terenie powiatu oraz pozyskania środków unijnych do fi 
nansowania zadań inwestycyjnych

4. Rozwiązanie problemu utylizacji odpadów na terenie powiatu
5. Opłacalność produkcji rolnej i godne warunki życia na wsi, 

promowanie zdrowej żywności

R a z e m  d a m y  r a d ę
lista nr 6, pozycja 1
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